
Zápis z jednání OsV Třešňovka – horní Hlouška 

 

Termín jednání: 14. 2. 2024,  od 19:00 hod. 

 

Přítomní: Věra Žáčková, Lucie Horáková, Martin Běhounek, členové OsV 

 Smysl existence OsV 

Na úvod jednání M. Běhounek požádal přítomné o jejich názor na další existenci a fungování 

OsV. Neustále se opakují diskuse na téma smyslu existence a náplně činnosti osadních výborů 

ve vnitřních částech města, které netvoří přirozenou samostatnou část obce (nejsou oddělené 

od centra, nemají vesnický charakter, převažují problémy a otázky společné ostatním 

městským částem města). Rovněž s přihlédnutím k zájmu občanů o činnost OsV (minimální 

reakce na dotazy a ankety směrem k obyvatelům, minimální počet konkrétních podnětů 

občanů vůči městu) je otázkou, zda má existence osadního výboru opodstatnění a smysl. V. 

Žáčková i L. Horáková souhlasily s tím, že navzdory výše uvedenému má OsV pro obyvatele 

význam. Některé podněty jsou vyřizovány přímo v rámci osobních jednání a nestanou se ani 

předmětem oficiálních jednání výboru, obyvatelé městské části se obrací přímo na jednotlivé 

členy. Připomněly, že OsV byl u zrodu a realizace takových projektů, jako byla výstavba 

chodníku na Gruntecké, VO v ulici Na Provaznici, zřízení místa pro přecházení na ulici 

Kaňkovská, úpravy Seifertových sadů a další. V souvislosti s tímto názorem byl diskutován 

způsob, jakým činnost výboru zpopularizovat, přiblížit jeho smysl ostatním občanům tak, aby 

co možná nejlépe plnil svou funkci. Bylo rozhodnuto, že bude větší pozornost věnována 

informování veřejnosti nejen prostřednictvím Facebookových stránek, ale i zveřejňováním 

příspěvků na nástěnkách v Seifertových sadech a ulici Višňová. 

 Doprava 

I v návaznosti na plánovanou schůzku zástupců výborů s vedením města a koordinátorem 

dopravy KH byly diskutovány názory členů OsV na tématiku VHD. S ohledem na konkrétní 

podmínky dané lokality dospěl OsV k závěru, že je velmi málo pravděpodobné, že by 

zavedení linky VHD a zřízení případné autobusové zastávky bezprostředně v blízkosti či 

přímo v rámci areálu Třešňovka, přispělo k lepší dopravní obslužnosti. Naprostá většina 

obyvatel této MČ řeší své životní potřeby prostřednictvím soukromé dopravy, proto je pro ně 

podstatnější kvalita komunikací a dostatek parkovacích míst na jednotlivých důležitých 

místech města (obchody, úřady, kultura). Dalším důležitým a přirozeným způsobem dopravy 

obyvatel je pak pěší doprava. Proto OsV apeluje na vedení města, aby dokončilo plánovaný 

chodník v ulici Gruntecká, vyřešilo propojení ulic Kaňkovská a lokality ZŠ Palachova, 

zvýšilo kvalitu (vybudovalo) povrchy a chodníky v ulicích Na Provaznici, Kaňkovská, 

Zemanova, které tvoří přirozenou spojnici mezi Třešňovkou a autobusovým nádražím, 

centrem města a nejbližším supermarketem. V této souvislosti zazněla zásadní připomínka 

k rozvrhu VHD, kdy navzdory skutečnosti, že autobusové nádraží tvoří přirozený dopravní 

uzel celé oblasti a je využíváno jako základní nástupní a výstupní bod pro danou lokalitu, 

podstatná část autobusů spojujících významná místa ve městě se této zastávce vyhýbá (aniž 

by tak bylo dosaženo významné úspory v nákladech či čase). To výrazně motivuje obyvatele 



MČ k tomu, aby zejména ve večerních hodinách VHD nepoužívali a dopravu řešili 

individuálně. 

 Odpady 

M. Běhounek seznámil členky s obsahem jednání osadních výborů se zástupci města i 

v oblasti odpadového hospodářství. Obyvatelé MČ vyjadřují podobný postoj, jaký byl zjevný 

v rámci tohoto jednání – současné zvýšení poplatků a snížení frekvence svozu považují za 

velmi nevhodné. Zároveň upozornili na skutečnost, že stávající odpadní nádoby nejsou vždy 

dostačující a vyjádřili obavy z toho, jak bude situace vypadat v letních měsících, zejména 

s ohledem na hygienu a zápach z jednotlivých sběrných nádob. Vzhledem ke skutečnosti, že 

výše poplatků je ve všech městských částech identická, obyvatelé nevidí důvod proto, aby jim 

byly poskytovány služby na horší úrovni, než je tomu v části města, která byla označena za 

„město“ (některé části odděluje jen jediná komunikace). Členky výboru byly informovány, že 

podle vyjádření vedení města není tento model svozu definitivní a bude přehodnocován. 

Obyvatelé jsou vyzývání k tomu, aby vyjádřili své názory na tuto problematiku. 

 Akce na tento rok 

Diskutována otázka, zda v tomto roce pořádat společenské akce. Panuje shoda na tom, že 

v tomto směru je MČ relativně handicapována absencí vhodných prostor pro organizaci 

podobných akcí. Proto se členové OsV dohodli, že akce na Velikonoce a konec školního roku 

budou ponechány na individuálních akcích jednotlivých obyvatel a OsV bude organizovat 

opět vánoční akci. 

 Rozvoj Třešňovky – rozšiřování 

M. Běhounek informoval členky o plánu rozvoje dané lokality a zatím blíže 

nespecifikovaných plánech investora na rozšíření oblasti Třešňovky a vybudování dalších 

budov. V této souvislosti OsV žádá zástupce města, aby se nedopustili stejné chyby jako 

v případě prodeje a územního plánování v současnosti realizovaných staveb, kdy daná lokalita 

nesplňuje mnoho požadavků pro kvalitní bydlení. Proto doporučuje umožnění další výstavby 

pouze za podmínky, kdy budou přesně definovány vymahatelné podmínky pro zajištění 

občanské vybavenosti, veřejných prostor, mobiliáře apod. Např. splnění slibů investora 

ohledně vybudování dětských hřišť, zeleně a vybavení stávající lokality považují členové 

OsV za minimálně nedostačující. 

V této souvislosti upozornila L. Horáková, že město a jeho zástupci podcenili kontrolu 

realizace prvku označeného jako „dětské hřiště“. I z přiložené fotodokumentace jasně 

vyplývá, že tato výstavba byla realizována v pochybné kvalitě (po necelém roce provoze 

vykazují některé herní prvky znaky koroze), herní prvky jsou naprosto nedostačující co do 

kvantity. Zároveň nebyla žádná pozornost věnována terénním úpravám „hřiště“, když většina 

plochy je tvořena pouze hlínou, která se při jakýchkoliv srážkách mění na jílovité bláto.  
Protože je hřiště již ve vlastnictví města, prosíme tedy o kontrolu hřiště příslušným městským 
oddělením a nápravu tak, aby bylo hřiště komfortněji využíváno (zajištění drenáže pod 
dopadové plochy u všech herních prvků).  

V souvislosti s původními plány a prezentacemi investora stále nebylo dokončeno okolí 

příjezdové komunikace – ul. Višňová. Stejně jako v ostatních částech Třešňovky i zde chybí 

jakákoliv výsadba stromů, odpočinkové zóny a zejména v letních měsících je tato oblast 

rozpálená a chůze po ní je velmi nepříjemná. OsV proto opakovaně žádá město, aby zajistilo 



zastínění chodníku výsadbou stromů, výsadba do květináčů (pokud není možno zasadit do 
země) a případně do jeho blízkosti umístilo i lavičky a odpadkové koše. 

OsV chápe, že KH není investorem terénních úprav realizovaných na ploše přiléhající 

k poldru, nicméně si dovoluje požádat zástupce města, zda by mohli v rámci případných 

kontaktů s vlastníkem pozemků zjistit plánovaný harmonogram realizace projektu a jeho 

výslednou podobu. Zároveň upozorňuje město na potřebu zevrubné a kvalitní kontroly 

majetku, který bude případně přebírán do vlastnictví města tak, aby toto nemuselo v krátké 

době po převzetí investovat z vlastních zdrojů prostředky pro zajištění nezávadového stavu. 

 Panuj Hoře 

OsV informuje obyvatele o skutečnosti, že další ročník projektu „Panuj Hoře“ (realizace 

vítězných návrhů obyvatel KH z rozpočtu města) bude hodnocen a prezentován 

prostřednictvím aplikace „Munipolis“, která je ke stažení bezplatně na Google play a 

App Store.  

V minulosti se podařilo díky tomuto projektu profinancovat a zrealizovat VO v ulici Na 

Provaznici. OsV proto vyzývá aktivní občany, aby se zamysleli nad možností využití 

nabízených finančních prostředků a navrhli konkrétní záležitosti, které by mohly zvýšit 

kvalitu života v naší MČ. 

 Kontrola a úpravy zeleně nad rámec běžné údržby 

OsV žádá TO města, aby provedlo kontrolu veřejné zeleně a její úpravu tak, aby investice a 

práce vložená do této složky městského inventáře nepřišla vniveč a řádně plnila svou funkci. 

Jedná se zejména o stromy vysázené v oblasti Třešňovky (minimálně jeden ze stromů v ulici 

Jabloňová je mrtvý) a kontrolu, úpravu a dovýsadbu živého plotu v Seifertových sadech, kde 

je velká část keřů uschlá, některé jsou zlámané a rostou divoce s minimální údržbou, které by 

měla vést k formování plotu, a nikoliv oslabování keřů růstem do výšky. 

 Další jednání OsV  

Další jednání bude svoláno dle potřeby tak, aby bylo možno o termínu a místě jednání 

informovat veřejnost s dostatečným předstihem, aby bylo obyvatelům MČ umožněno se 

jednání účastnit. 

 

 


